
779821.LT PE 401.886

KLAUSIMAS ŽODŽIU SU DEBATAIS O-0069/09
pagal 108 Darbo tvarkos taisyklių straipsnį
pateikė Friedrich-Wilhelm Graefe zu Baringdorf, Lutz Goepel, Evelyne Gebhardt, Peter Liese, 
Elisabeth Jeggle, Albert Deß, Alyn Smith, Claude Turmes, Rebecca Harms, Bart Staes, Satu Hassi, 
Eva Lichtenberger, Daniel Cohn-Bendit, Sepp Kusstatscher, David Hammerstein, Gérard Onesta, 
Monica Frassoni, Marie-Hélène Aubert, Frithjof Schmidt, Agnes Schierhuber, Janusz Wojciechowski, 
Katerina Batzeli, Chris Davies, Milan Horáček, Joseph Daul, Luis Manuel Capoulas Santos, Hannes 
Swoboda, Kathalijne Maria Buitenweg, Elisabeth Schroedter, Caroline Lucas, Michl Ebner, Kartika 
Tamara Liotard, Erik Meijer, Ulrich Stockmann, Ralf Walter, Jo Leinen, Maria Berger, Christa Prets, 
Wolfgang Bulfon, Ulrike Rodust, Lily Jacobs, Jill Evans, Helga Trüpel, Gisela Kallenbach, Matthias 
Groote ir Niels Busk
Komisijai

Tema: Europos patentų tarnybos praktika, susijusi su patentų suteikimu iš esmės biologiniams 
augalų ir gyvūnų išvedimo procesams

Europos patentų tarnyba (EPT) JK bendrovei „Plant Bioscience Ltd“ 2002 m. suteikė patentą naudoti 
metodą Brassica rūšies brokolių konkrečiam junginiui didinti taikant tradicinius (pagal žymenis) 
auginimo metodus (patento numeris EP 1069819). Patentas apima išvedimo metodus, brokolių sėklas 
ir apskritai valgomuosius brokolius, išvestus taikant šiuos metodus. Šis patentas buvo užginčytas, ir 
byla šiuo metu nagrinėjama EPT Išplėstinėje apeliacinėje tarnyboje.

Direktyvos 98/44/EC1 dėl biotechnologinių išradimų teisinės apsaugos 4 straipsnyje teigiama, kad iš 
esmės biologiniai augalų arba gyvūnų išvedimo procesai negali būti patentuojami.

Kuriant precedentą, šis patentas paskatintų tolesnį sėklų rinkos monopolizavimą, nes būtų sudarytos 
sąlygos nesuteikti augalų auginimo įmonėms laisvos prieigos prie sėklų, kaip numatyta ES 
reglamente (EB) Nr. 2100/942 dėl augalų veislių teisinės apsaugos ir teisės taikyti bendrus išvedimo 
metodus Bendrijoje.

Ką Komisija, kaip sutarčių sergėtoja, mano apie šio patento suteikimą?

Kokiais būdais Komisija galėtų padaryti įtaką šiuo klausimu?

Kokių veiksmų imsis Komisija?

Ar Komisijai suteikta informacija apie diskusijų Išplėstinėje apeliacinėje tarnyboje padėtį ir ką Komisija 
apie tai mano?

Komisija 2008 m. balandžio mėnesį gavo klausimą raštu ta pačia tema (E-2147/08) ir atsakė į jį 
2008 m. rugsėjo mėnesį. Kadangi EP nariai nebuvo patenkinti atsakymu į šį klausimą ir kadangi būtų 
tikslinga aptarti naujausią informaciją apie atitinkamą procedūrą, šiuo klausimu turėtų būti 
diskutuojama plenariniame posėdyje.
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